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Sjednici je prisustvovao Dinko Pirak, gradonačelnik 
Grada Čazme, zamjenica gradonačelnika Snježana 

Dončević, predstavnica Savjeta mladih Grada Čazme 
Marijana Habijančić, ravnatelji gradskih ustanova i 
direktori tvrtki te predstavnici medija.
Prisustvovalo je 12 od ukupno 15 vijećnika. 
Na aktualnom satu, gradonačelnik Dinko Pirak podnio 
je izvješće o aktivnostima u proteklom razdoblju:
“Na zgradi Gradske knjižnice izvedena je vanjska 
ovojnica (fasada).  Vr ijednost radova iznosi la 
je 160.000,00 kuna, a od toga je Ministarstvo 
gospodarstva sufinanciralo 40% .
U tijeku je ishođenje građevinske dozvole za gradnju 
reciklažnog dvorišta. Izradu projektne dokumentacije 
u cijelosti financira Fond za zaštitu okoliša.
Obavljen je inspekcijski nadzor inspektora zaštite 
okoliša nad provedbom Plana gospodarenja otpadom 
te nam je po istom naloženo da do 31.12.2015.g. 
pronađemo rješenje za zbrinjavanje građevinskog 
otpada.
Građanima su podijeljeni vrtni komposteri. Građani 
i dalje pokazuju velik i interes za nabavu novih 
kompostera.
Asfaltirane su udarne jame po nerazvrstanim cestama 
i kompletna Gajeva ulica te navezen kamen po 

Održana 13. sjednica Gradskog 
vijeća Grada Čazme

AKTUALNO AKTUALNO

 13. sjednica Gradskog vijeća

U tijeku su upisi u predškolu koja se i dalje održava u 
sklopu Dječjeg vrtića.
Naše ustanove Centar za kulturu i Gradska knjižnica 
i tijekom ljeta su bile aktivne te održavale radionice 
i kulturna događanja te sudjelovale u već pobrojanim 
aktivnostima.
I ove godine delegacija Grada Čazme sudjelovala 
je u komemoraciji za stradale u Kusonjama te smo 
tom prigodom položili vijence na grobove poginulih 
branitelja u Čazmi.”
U nastavku sjednice, usvojen je Polugodišnji obračun 

Proračuna Grada Čazme za 2015.g.,
donesena Odluka o davanju prethodne suglasnosti 
na prijedlog projekta „Javno-privatno partnerstvo 
Bjelovarsko-bilogorska županija - škole“, u dijelu 
koji se odnosi na izgradnju Osnovne škole Čazma 
te Odluka o obustavi isplate sredstava iz Proračuna 
Grada Čazme.
Zapisnik sa sjednica Gradskog vijeća Grada Čazme i 
sve odluke donesene na njima objavljuju se i dostupne 
su na mrežnim stranicama Grada Čazme, na adresi 
www.cazma.hr.

nerazvrstanim cestama.
Uređen je dio zemljanog puta uz groblje u Dragancu 
te postavljeni stupići uz nogostup od ulaza u Farinu do 
groblja radi sprečavanja parkiranja teretnih automobila 
na novoizgrađeni nogostup.
Od Croatie - Tehničkih pregleda otkupili smo objekt 
stare stanice za tehničke preglede s namjerom da isti 
uredimo kao vatrogasni centar sredstvima iz fondova 
na koje bi kandidirali ovaj projekt.
I ove godine suf inanciramo nabavu udžbenika za 
određene kategorije učenika Osnovnih škola. Pored 
nabave udžbenika odobrena su sredstva po projektu 
Crvenog križa i Razvojne agencije za nabavu opreme 
učenicima slabijeg imovnog stanja u iznosu od po 
700 kuna.
U suradnji Turističke zajednice i udruge Eko kultura 
održan je 2. eko sajam. Za isti je iskazan veliki interes 
izlagača i posjetitelja.
U projektu Europa za građane nastavljena je suradnja 
sa slovenskom općinom Radlje ob Dravi te su u sklopu 
iste naše udruge sudjelovale u programu i radionicama 
u Radlju.
Novi saziv Savjeta mladih pokazuje veliki interes za 
rad, održava redovite sjednice te su članice sudjelovale 
na usavršavanju.

Grad Čazma 
sudjelovao u projektu 
Europa za građane

Predstavnici Grada Čazme, članovi udruga i 
institucija, sudjelovali su u projektu »Izbori, odaziv 

birača na izborima i elektroničko (e-) glasovanje«, u 
sklopu europskog programa Europa za građane, koji 
su proveli slovenski i hrvatski partneri: općine Radlje 
ob Dravi, Podvelka i Ribnica na Pohorju te gradovi 
Čazma i Biograd na Moru. Općina Radlje ob Dravi s 
gradovima Biogradom na Moru i Čazmom ima sklopljene 
sporazume o prijateljstvu.
Slovenska općina Radlje ob Dravi, prijateljska Općina 
Grada Čazme, u kolovozu 2014.g. prijavila je projekt 
»Izbori, odaziv birača na izborima i elektroničko (e-) 
glasovanje« na program Europa za građane, Potprogram 
2: Demokratski angažman i građansko sudjelovanje. 

Predstavnici nekoliko slovenskih i hrvatskih gradova 
i općina zajedno su raspravljali o tome kako povećati 
izlaznost i sudjelovanje građana na izborima te bi li 
uvođenje elektroničkih izbora na to utjecalo.
Promocija europskog građanstva i poboljšanje uvjeta 
za demokratsko sudjelovanje građana u EU uglavnom 
su izbori i to posebno izbori zastupnika u Europskom 
parlamentu u kojem građani Europe izražavaju svoje 
mišljenje i donose odluke. Ovim projektom željelo 
se otkriti zašto, unatoč mogućnosti, građani u većoj 
mjeri ne glasuju i time sudjeluju u kreiranju politika i 
donošenju odluka.
Kroz razne radionice, debate i okrugle stolove, na 
kojima su sudjelovali predstavnici gradova i općina te 
slovenska europarlamentarka Tanja Fajon, raspravljalo se 
kako postići veće sudjelovanje na izborima za Europski 
parlament, koje su razlike između lokalnih izbora i 
izbora za Europski parlament te kako do elektroničkih, 
e-izbora, koje su njihove prednosti i nedostaci te kako 
animirati mlade da se u većoj mjeri uključe u politiku.

Gradonačelnik o Europi za građane
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Gradonačelnik 
sudjelovao na 114. 
plenarnoj sjednici 
Odbora regija u 
Bruxellesu

Gradonačelnik Čazme Dinko Pirak sudjelovao je, 
kao zamjenik člana Odbora regija, u Bruxellesu, 

na 114. plenarnoj sjednici. Gotovo 300 predstavnika 
lokalnih i regionalnih vlasti iz država EU raspravljalo 
je o aktualnim problemima i inicijativama europskih 
gradova i regija.

Među ostalim, riječi je bilo o ulozi regionalnih i lokalnih 
vlasti u kontekstu vanjskog djelovanja EU-a, jačanju 
prekogranične suradnje, pojednostavljenju zajedničke 
poljoprivredne politike i drugim temama.
„Raspravljalo se o mnogo tema značajnih za Hrvatsku 
i hrvatske građane, poput energetike, zaštite okoliša, 
porezne politike. Primjerice, predlaže se reforma 
poreznog zakona na nivou EU, na način da se dobit 
oporezuje ondje gdje nastaje. Time bi se eliminirale 
porezne oaze i smanjila mogućnost manipulacije, a 
porezna bi politika bila jednaka za sve zemlje EU. Bilo 
je i kvalitetnih rasprava o ekološkim temama, gdje si 
EU postavlja ambiciozne ciljeve vezano uz smanjenje 
stakleničkih plinova, a na temu izbjegličke krize, izvješće 
je podnijela Federica Mogherini, visoka predstavnica 

Unije za vanjske poslove i sigurnosnu politiku te 
potpredsjednica Komisije“, rekao je gradonačelnik Pirak.
Odbor regija savjetodavno je tijelo koje predstavlja 
lokalne i regionalne vlasti u Europskoj uniji. Uloga 
Odbora regija iznošenje je lokalnih i regionalnih 
stajališta o zakonodavstvu EU-a objavljivanjem izvješća 
(„mišljenja”) o Komisijinim prijedlozima. Komisija, 
Vijeće i Parlament moraju se savjetovati s Odborom 
regija prije donošenja odluka na razini EU-a o pitanjima 
vezanima uz lokalnu i regionalnu upravu (primjerice o 
politici zapošljavanja, okolišu, obrazovanju ili javnom 
zdravstvu).

U Gradu Čazmi 
održan sastanak o JPP

Gradonačelnik Čazme Dinko Pirak, predsjednik 
Gradskog vijeća Vinko Ravlić, predstavnici 

stručnih službi Grada Čazme te predstavnici Osnovne 
škole Čazma održali su sastanak s bjelovarsko-
bilogorskim županom Damirom Bajsom i njegovim 
suradnicima te predsjednikom Uprave CEI-a (Centra 
za praćenje poslovanja energetskog sektora i investicija), 
Borisom Draženovićem, na temu javno-privatnog 
partnerstva. Naime, budući da Vlada RH nema drugog 
načina na koji bi financirala gradnju i obnovu školskih 
objekata, za projekt obnove i dogradnje 11 školskih 
objekata u BBŽ, pa tako i Osnovne škole Čazma, nudi 
se način JPP-a te ga Grad Čazma kao takvog prihvaća, 
međutim, uz određene uvjete: „Kako bi o toj temi 
mogli raspravljati na Gradskome vijeću Grada Čazme, 
moramo imati potpunu dokumentaciju jer je riječ o 
projektu procijenjenom na 25 milijuna kuna, a koji bi 
opteretio Gradski proračun Grada Čazme za 10% od 
toga iznosa, na rok od sljedećih 25 godina“, istaknuo 
je gradonačelnik Pirak.
Iako dosadašnja iskustva s projektima na temelju 
JPP-a nisu obećavajuća, povjerenje ulijeva činjenica 
da je od sada u proces uključena i državna institucija 
– CEI – koja ga kontrolira i nadzire. Bez obzira na to, 
gradonačelnik smatra da, prije donošenja bilo kakve 
odluke, Gradski vijećnici i građani Čazme moraju 
raspolagati s više podataka, pogotovo stoga što je 
procijenjena cijena izgradnje škole oko 7 milijuna kuna, 
a otplata u konačnici iznosi 25 milijuna: „Kad bismo 
koristili klasični bankovni kredit, uz najnepovoljniju 

kamatu, opet bi investicija bila najviše 13 milijuna, 
tako da se ovaj način ne čini najisplativijim“, dodao 
je gradonačelnik koji je uvjeren da bi Grad Čazma, 
kad bi imao osnivačka prava nad Osnovnom školom, 
imao povoljnija rješenja za građane Čazme koji, osim 
lokalnog, pune županijski i državni proračun.

Na temelju toga, a s obzirom na ranije donesenu odluku 
Gradskoga vijeća Grada Čazme o prijenosu osnivačkih 
prava nad Osnovnom školom Čazma, o čemu se BBŽ do 
sada nije očitovala, gradonačelnik je zatražio konačno 
rješavanje toga pitanja, odnosno prenošenje prava na 
Grad Čazmu: „Budući da smo upravo razgovarali o 
partnerstvu, prava je prilika da se to pitanje razriješi 
te od BBŽ očekujemo da usvoji naš prijedlog. Spremni 
smo snositi i veći dio zaduženja u JPP, a na temelju 
čega bismo rasteretili županijski proračun“, zaključio 
je gradonačelnik.

Održani razgovori 
za Javne radove

U gradu Čazmi održan je sastanak s potencijalnim 
kandidatima za program Javnih radova na koji 

se javilo 80-ak nezaposlenih osoba, pozvanih od 
strane Hrvatskog zavoda za zapošljavanje. Na temelju 
pokazane volje i spremnosti za rad, odabrano je 10 
pomoćnih radnika, većinom za područje komunalnih 
djelatnosti, zaštitu okoliša i uređivanje javnih površina 
te programe socijalne zaštite, odnosno skrb i njegu 
starijih domaćinstava.
Na temelju iskazane potrebe, natječaj je raspisao Grad 
Čazma, a radovi će početi nakon što HZZ odobri 
predložene kandidate.
Cilj zapošljavanja u javnim radovima je društveno 
korisnim radom potaknuti socijalnu uključenost i 

ublažiti socijalne posljedice nezaposlenosti kroz suradnju 
jedinica lokalne samouprave i institucija u njihovom 
vlasništvu, nevladinih udruga te povećati motiviranost 
za zapošljavanje dugotrajno nezaposlenih osoba i drugih 
ranjivih skupina nezaposlenih, s osobitim naglaskom 
na njihovu socijalnu uključenost.

Javni radovi traju po 6 mjeseci i u potpunosti se 
financiraju od strane Zavoda. Grad Čazma već niz 
godina surađuje s HZZ-om te je za to vrijeme proveo 
nekoliko ciklusa zapošljavanja putem programa Javnih 
radova.

Pomoć za socijalno 
ugrožene obitelji

Gradsko društvo Crvenog križa Čazma, u partnerstvu 
s Centrom za socijalnu skrb potpisalo je ugovor 

s Ministarstvom socijalne politike i mladih za projekt 
„Jednake obrazovne prilike“, kojim se za ukupno 225 
djece iz socijalno ugroženih obitelji s područja Grada 
Čazme, Općine Štefanje i Ivanska osigurava pomoć u 
iznosu od 700 kuna u naravi za nabavu odjeće, obuće, 
školskog pribora i opreme za tjelesnu i zdravstvenu 
kulturu.

 114. sjednica Odbora regija

HZZ još nije odlučio o početku javnih radova

I Čazma je uključena u projekt Jednake obrazovne prilike

 Osnovnoj školi hitno treba obnova 

AKTUALNO
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Grad Čazma pomaže 
pri kupnji udžbenika 
socijalno ugroženim i 
višečlanim obiteljima, 
darovitim učenicima 
te polaznicima Opće 
gimnazije Čazma

Iz Proračuna Grada Čazme, za školsku godinu 
2015./16. isplaćena je jednokratna financijska pomoć 

za kupnju udžbenika, u iznosu od 500 kuna po djetetu, za 
učenike Osnovne škole Čazma iz višečlanih ili socijalno 
ugroženih obitelji i darovitim učenicima, te pomoć u 
iznosu od 1000 kuna za učenike prvog razreda Srednje 
škole Čazma – smjer opća gimnazija.

Podjela kompostera 
za biootpad

Podijeljeni su komposteri za biootpad, zapremine 
600 l, stanovnicima čazmanskoga područja koji 

su se prijavili na Javni poziv Grada Čazme. Prvih 180 

kompostera, vrijednih oko 55 tisuća kuna, nabavljeno 
je sufinanciranjem Fonda za zaštitu okoliša i Grada 
Čazme u omjeru 60% – 40%, a za građane su besplatni.
Grad Čazma, u suradnji s komunalnim poduzećem, 
nabavom kompostera za biootpad želi smanjiti udio 
korisnoga otpada u ukupnom komunalnom otpadu: 
“Uz to što se na taj način čuva okoliš, stvara se korisni 
kompost koji se može koristiti u kućanstvima za uzgoj 
i prihranu bilja, a smanjuje se i količina komunalnog 
otpada na gradskome odlagalištu”, rekao je gradonačelnik 
Dinko Pirak.
“Budući da će se gradski deponij s vremenom morati 
zatvoriti, a otpad će se odvoziti na neko regionalno 
odlagalište, smanjenje količine otpada utjecat će i na 
cijenu prijevoza za komunalno poduzeće, odnosno za 
krajnjeg korisnika”, naglašava direktor Komunalija, 
Ivan Beljan.
Budući da ima novih upita građana, u Gradu Čazmi 
planiraju nastavak ovog projekta sljedeće godine, 
odnosno nabavku novih kompostera po raspisivanju 
natječaja Fonda za zaštitu okoliša.
Grad Čazma i čazmansko komunalno poduzeće među 
prvima su u ovome dijelu Hrvatske počeli s odvajanjem 
korisnog otpada. Nakon što je stanovnicima dodijeljena 
kanta za komunalni otpad, kućanstvima u čazmanskom 
i naseljima u užem krugu dodijeljena je i tzv. plava 
kanta za papir, plastiku i metal. Također, svake treće 
subote u mjesecu, Komunalije odvoze glomazni otpad 
iz kućanstava zahvaljujući čemu više nema divljih 
deponija na tome području. Postavljeni su ekootoci za 
papir, plastiku i staklo, koji će se uskoro upotpuniti 
novim, te će se postaviti i kontejneri za odjeću i obuću.
U pripremi je i izgradnja reciklažnog dvorišta u sklopu 

Komunalija Čazma, čije projektiranje je u 100%-tnom 
iznosu financirao Fond za zaštitu okoliša i energetsku 
učinkovitost, a gradnja će se sufinancirati u odnosu 
80 – 20 u korist Fonda.
Zašto, kako i što kompostirati pročitajte na sljedećoj 
poveznici: http://recikliraj.hr/recikliranje-biootpada/

Predstavnice 
Savjeta mladih na 
usavršavanju

Predsjednica Savjeta mladih Grada Čazme Marijana 
Habijančić i zamjenica Martina Salaj sudjelovale 

su na Ljetnoj akademiji članova savjeta mladih.

Riječ je o pilot projektu partnera Udruge za mlade 
“Alfa Albona”, Udruge gradova RH, Grada Labina 
i Zaklade “Friedrich Ebert Stiftung”, kojim se želi 
omogućiti članovima gradskih i županijskih savjeta 
mladih stjecanje znanja, vještina i iskustava pomoću 
kojih će podići kvalitetu svojega rada.
Članice Savjeta mladih Grada Čazme aktivno su 
sudjelovale na svim radionicama i predavanjima i 
stekle nova znanja u području strukturiranog dijaloga, 
produbile poznavanje i razumijevanje Zakona o savjetima 
mladih i kroz rješavanje različitih slučajeva iz prakse 
pridonijele razvoju vlastitih vještina poput timskog 
rada, vodstva, nenasilne komunikacije, prezentacijskih 

vještina i vještina javnog nastupa te stekle poznanstva 
i prijateljstva s kolegama iz ostalih savjeta mladih i 
razmijenile s njima svoja iskustva.
“Oduševljene smo projektom i zahvaljujemo Gradu 
Čazmi što nam je omogućio sudjelovanje te se 
nadamo da ćemo opravdati povjerenje i uspješno 
implementirati novostečena znanja i iskustva u svoj 
rad“, navode predstavnice Savjeta mladih Grada Čazme, 
a organizatorima čestitaju na izvrsnoj organizaciji, sa 
željama da ovaj pilot program preraste u tradicionalno 
okupljanje članova savjeta mladih iz čitave Hrvatske.

Iz komunalnih poslova

Komunalije su završile rekonstrukciju kanalizacijske, 
plinske i vodovodne mreže u Ul. 26. lipnja te su 

sljedeći u planu radovi na završetku plinske i vodovodne 
mreže u Bosiljevačkom brdu, a potom saniranje Ulice 
bana Jelačića.
Od drugih komunalnih poslova, u proteklom je tjednu 
spojeno 10 vodovodnih priključaka te su postavljeni 
zaštitni stupići na nogostopu u Dragancu. Nastavlja 
se uređivanje autobusnih stajališta te je uskoro u planu 
postavljanje autobusne kućice na križanju Ul. M. Gupca 
u Čazmi.

Obnovljena je prometna signalizacija u dijelovima 
Čazme i nekim prigradskim naseljima te su postavljeni 
novi kontejneri za komunalni i korisni otpad u Ul. F. 
Vidovića.

 Grad Čazma sufinancira nabavku školskih udžbenika

Onima koji su se prijavili podijeljeni su komposteri

Komunalije redovito obnavljaju komunalnu infrastrukturu

 Ljetna akademija savjeta mladih
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Ispitivanje javnog 
mišljenja mladih 

Savjet mladih je savjetodavno tijelo Gradskog 
vijeća čija je uloga promicanje i zagovaranje prava, 

potreba i interesa mladih na lokalnoj i regionalnoj 
razini. Savjet mladih Grada Čazme donio je Odluku 
o donošenju Plana i programa rada za 2016. godinu. 
Kako bi navedenim aktom bile obuhvaćene stvarne 
potrebe mladih s područja Grada Čazme, Savjet 
mladih izradio je kratku anketu o potrebama mladih 
s našeg područja. Ciljana skupina su mladi u dobi od 
15 do 30 godina, koji imaju prebivalište ili boravište 
na području Grada Čazme. Anketa je u potpunosti 
anonimna, a može se ispuniti na njihovoj facebook 
stranici https://www.facebook.com/Savjet-mladih-
grada-%C4%8Cazme-675596372542248/timeline/.
Inače, na svojoj redovitoj sjednici, Savjet mladih među 
ostalim je razmatrao mogućnost uvođenja jednokratne 
novčane pomoći za studente.

Godišnjica pogibije 
branitelja u Kusonjama

Gradonačelnik Čazme Dinko Pirak, predstavnici 
braniteljskih udruga s našega područja, članovi 

obitelji i prijatelji obilježili su 22. godišnjicu tragične 
pogibije hrvatskih branitelja Stanka Palića i Željka 
Šegovića u Kusonjama, paljenjem svijeća i polaganjem 
cvijeća na groblju u Čazmi.
Delegacija Grada Čazme, predvođena predsjednikom 
Gradskog vijeća Vinkom Ravlićem sudjelovala je i na 
Mimohodu istine iz Rakovog Potoka te na komemoraciji 
u Kusonjama, kojom su obilježene 24. i 22. obljetnica 
tragičnog stradanja hrvatskih branitelja.

Dan neovisnosti

U povodu Dana neovisnosti, gradonačelnik Dinko 
Pirak i delegacija Grada Čazme odali su počast 

poginulim braniteljima polaganjem vijenca i paljenjem 
svijeća kod spomenika u središnjem parku.

Svi sveti

Delegacija Grada Čazme predvođena grado-
načelnikom Dinkom Pirakom, predstavnici 

Hrvatske vojske, policije i udruga proizašlih iz 
Domovinskog rata i ove će godine obilježiti blagdan 
Svih svetih, odajući počast na grobovima poginulih 
branitelja te polaganjem vijenaca i paljenjem svijeća 
kod spomen obilježja u gradu Čazmi.

Primopredaja 
vozila, opreme i 
novog prostora

U Čazmi je predstavljeno novoosposobljeno vatrogasno 
vozilo i nova oprema te obavljena primopredaja 

novog prostora namijenjenog vatrogascima.
Budući da se dio vatrogasaca osposobljava za stručne 
spasioce iz dubina i visina, odnosno polaze već drugi 
stupanj navedene obuke, nabavljena je nova specijalistička 
oprema za civilnu zaštitu. 
Također, prije nekog vremena nabavljen je kamion koji 
su vatrogasci vlastitim radom prenamijenili u cisternu 
za prijevoz vode.

Budući da se čazmanski vatrogasci već godinama 
snalaze u skučenom i neadekvatnom prostoru, Grad 
Čazma osigurao je novi prostor na kojemu će se izgraditi 
moderni vatrogasni centar. Riječ je o nekadašnjoj stanici 
za tehnički pregled vozila u Čazmi.
Financijskim planom za ovu godinu, u Proračunu Grada 
Čazme predviđeno je 2,7 milijuna kuna za potrebe 
protupožarne i civilne zaštite. Do sada je realizirano 
1,36 milijuna kuna.
Vatrogastvo u Čazmi jedno je od onih s najdužom 
poviješću u Hrvatskoj – DVD Čazma ove godine bilježi 
144 godine postojanja. Vatrogasna zajednica, koja 
okuplja 15 dobrovoljnih vatrogasnih društava, također 
je jedna od najstarijih u Hrvatskoj, a najmlađe društvo 
datira otprije 50-ak godina. U Čazmi djeluje i Javna 
vatrogasna postrojba sa 16 profesionalnih vatrogasaca.
S obzirom na broj osoba izravno ili neizravno uključenih 

PEĆINA d.o.o.
Kralja Zvonimira 3, Čazma
Tel/fax: 043/771-666

Prodaja svih vrsta guma: 
bicikl, moped i auto gume.

Gume za radne strojeve, prikolice i traktore.
Motorna ulja, antifriz, tekućina za pranje stakla…
Filteri ulja, goriva, zraka…
AKUMULATORI
Disk pločice, pakne, svjećice i ostali auto dijelovi.
PRANJE AUTOMOBILA I KOMPJUTORSKA OPTIKA
Dođite i uvjerite se u kvalitetu i brzinu 
naše usluge.

Na istoj adresi vršimo i usluge 
montiranja, balansiranja i popravaka guma.

Mi smo ovdje radi Vas svakog radnog dana od 08-16 h
 Subotom od 09-13 h

Hvala na dosadašnjem povjerenju!

U Gradu Čazmi svake se godine prisjećaju pogibije branitelja u Kusonjama

PRIGODNO

• AUTO PLIN
• PLIN U BOCAMA
• MOGUĆNOST PLAĆANJA
   SVIM KARTICAMA

RADNO VRIJEME:
Radnim danom 07-20h
Subota 07-15h

BENZINSKA PUMPA “EKONOMIJA” U ČAZMI      098 265 002
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vatrogasnom natjecanju koje će se održati sljedeće 
godine u Puli.
Ukupno su ekipe VZ grada Čazme osvojile 12 pehara, 
s time da je i Javna vatrogasna postrojba, u kategoriji 
profesionalaca, osvojila prvo mjesto.
Na predstojećem državnom natjecanju, od 12 ekipa, 
čak će 7 činiti Čazmanci.
Kako bi im čestitali na postignutom uspjehu, za 
predstavnike Vatrogasne zajednice prijam su upriličili 
gradonačelnik Čazme, Dinko Pirak i predsjednik 
Gradskog vijeća Grada Čazme, Vinko Ravlić.

Iz Gradskog proračuna podmirit će se račun za prijevoz 
autobusima na natjecanje na kojemu su čazmanski 
vatrogasci postigli ovaj zapaženi uspjeh.

Prijam za predstavnike 
SD „Čazmatrans“

SD „Čazmatrans“ Čazma nastupilo je na Prvenstvu 
Republike Hrvatske u gađanju puškom velikog 

kalibra PAP 7,62 mm i 7,9 mm u Rijeci te ostvarilo 
zapažene rezultate – ekipno 3. i 5. mjesto te pojedinačno 
2. i 5. mjesto.
Nastavak je to uspješnog rada toga sportskoga društva 
čiji su članovi u lipnju ove godine na Prvenstvu Hrvatske 
u gađanju malokalibarskom puškom također ostvarili 
sjajne rezultate: 1. i 2. mjesto pojedinačno te 3. mjesto 
ekipno. 

Posebno se izdvajaju Ivanka Rogić, vlasnica pregršta 
odličja i titule vrhunske sportašice te uspješni Pirak 
Dubravko, Dražen Sudarević i Franjo Milčić.

Za iznimne uspjehe i doprinos čazmanskom sportu, 
na prijmu s gradonačelnikom Dinkom Pirakom i 
predsjednikom Gradskog vijeća Vinkom Ravlićem, 
SD-u “Čazmatrans” dodijeljeno je 5000 kuna financijske 
pomoći.

Djeca posjetila 
gradonačelnika

Djeca iz DV “Pčelica” i članovi Društva “Naša 
djeca” Čazma u sklopu Dječjeg tjedna posjetili 

su gradonačelnika Dinka Piraka. 

Poruke gradonačelniku u Dječjem tjednu

 Na županijskom natjecanju osvojili najviše odličja

Uspješni na državnim natjecanjima

 Čazmanski vatrogasci dobili novu opremu i prostor

u vatrogastvo na području grada Čazme, gotovo svaki 
četvrti Čazmanac dobrovoljni je vatrogasac. Čazmanski 
vatrogasci postižu zapažene rezultate na natjecanjima, 
redovito se obučavaju, a među djecom i mladima u 
Čazmi tradicionalno postoji velik interes za tu vrstu 
djelatnosti pa je i podmladak mnogobrojan. Vatrogasci 
su iznimno važni za funkcioniranje svakog grada, a 
čazmanski vatrogasci, uz svoju redovitu djelatnost – 
zaštitu ljudi i imovine, sudjeluju u svim aktivnostima 
na području grada.
Suradnja između VZ i Grada Čazme na vrlo je visokom 
nivou te se kontinuirano radi na poboljšanju uvjeta i 
usavršavanju djelatnika putem edukacija, obnavlja se 
oprema i brine o povjerenoj imovini.

Prijam za vatrogasce

Na županijskom vatrogasnom natjecanju, u sklopu 
kojega je održan i susret podmlatka i mladeži, 

Vatrogasna zajednica grada Čazme ostvarila je najbolje 
rezultate. Iz Čazme se natjecalo 18 desetina, od kojih je 
gotovo polovica stekla pravo natjecanja na Državnom 
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LAG Moslavina prošao na natječaju 19.1.

ŠKOLSTVO AKTUALNO

Postavili su mu razna pitanja i upoznali ga sa svojim 
željama i razmišljanjima te mu darovali plakat koji su 
izradili, crteže i pisma. Gradonačelnik im se odužio 
slatkišima te obećao kako će pokušati ispuniti neke 
od njihovih želja, poput postavljanja novih autobusnih 
kućica, izgradnje nogostupa ili obnove škole. “Neke 
će želje, poput bazena ili klizališta biti teže ispuniti, 
ali i dalje ćemo nastojati obogaćivati naš grad raznim 
sadržajima, naravno, u sklopu proračunskih mogućnosti”, 
rekao je gradonačelnik.

Podijelili reflektirajuće 
prsluke

Kako bi i ova generacija prvačića bila što sigurnija 
u prometu, Grad Čazma i Policijska postaja 

osigurali su za sve učenike prvih razreda Osnovne škole 
Čazma - matične i svih područnih škola, njih 79-ero - 
reflektirajuće prsluke i brošure o ponašanju u prometu.

Predškolu upisalo 
54 djece

Program predškole i ove se godine održava u DV 
„Pčelica“ Čazma. Upisalo ga je 54 djece, slično kao i 

lani. Uz 39 polaznika predškole u redovitom programu, 
nagodinu bi prvi razred u našemu gradu trebalo upisati 
93 učenika.

Program predškole zakonski je obvezan od srpnja 
prošle godine. Za roditelje je načelno besplatan, iako 
djeca trebaju imati osnovni pribor za rad te roditelji, 
jednokratno, plaćaju radne listove te, eventualno, izlete 
ili kazališne predstave. 
S 20 kuna po djetetu, program predškole sufinancira 
Ministarstvo znanosti, obrazovanja i športa te Grad 
Čazma, financiranjem djelatnika – voditelja predškole i 
tekućih troškova. Prema zakonu, obvezu sufinanciranja 
imaju i županije, no Bjelovarsko-bilogorska županija 
trenutačno ne izvršava tu obvezu.
Predškola traje od 1. listopada do 31. svibnja. Predškolci 
su podijeljeni u dvije skupine te nastavu pohađaju svaki 
drugi dan po 3 sata, od 15:30 do 18:30.

Na 16. sjednici Upravnog odbora LAG-a „Moslavina“ 
najavljene su nove aktivnosti, a glavna od njih je 

početak izrade nove Lokalne razvojne strategije LAG-a.
LAG-u „Moslavina“ odobren je iznos od nešto manje 
od pola milijuna kuna za provedbu Podmjere 19.1., 
„Pripremna pomoć“, čije su aktivnosti izrada nove 
Lokalne razvojne strategije za razdoblje od 2015. do 
2020. i tekući troškovi LAG-a u sljedećih godinu dana.
Provedbom ove Podmjere LAG je u obvezi u roku 
od 6 mjeseci izraditi strategiju kojom će se definirati 
pravci razvoja područja LAG-a do 2020. godine kroz 
odabrane mjere iz PRR RH 2014.-2020..

Europski novac za LAG Moslavinu

 Za sigurnost prvašića u prometu

„U nadolazećem Programu ruralnog razvoja za područje 
LAG-a Moslavina očekujemo aktivno sudjelovanje svih 
dionika razvoja na području LAG-a kako bi Strategija 
bila kvalitetno ocijenjena i uz pomoć nje dobivena nova 
sredstva za sve prihvatljive korisnike Programa ruralnog 
razvoja, prvenstveno poljoprivredna gospodarstva na 
području LAG-a, a u svrhu razvoja i unaprjeđenja 
poljoprivredne proizvodnje te svih djelatnosti koje se 
vežu uz poljoprivredu, ali i sve druge djelatnosti koje je 
moguće financirati iz mjera ruralnog razvoja“, rekao je 
predsjednik LAG-a Moslavina, gradonačelnik Kutine 
Andrija Rudić.

Novosti i planovi 
DND-a Čazma

Na redovitoj izbornoj skupštini Društva »Naša 
djeca« Čazma za novu je predsjednicu izabrana 

dosadašnja tajnica Ivana Popilovski. 
DND Čazma različitim je aktivnostima obilježilo Dječji 
tjedan, koji se održava prvoga tjedna u listopadu, u 
suradnji s dječjim vrtićem i školama. 
U Obiteljskom pak tjednu, koji se ove godine obilježava 

od 24. do 31. listopada, planira se jednodnevni izlet 
odraslih s djecom u Ogulin, do »Ivanine kuće bajki« 
ili, ako vremenski uvjeti dozvole, posjet NP Plitvička 
jezera. Mjesec će završiti zabavom za članove i njihove 
prijatelje, u povodu Noći vještica, 31. listopada u 
prostorijama DND-a Čazma.
Do kraja godine održavat će se kreativne radionice na 
kojima će izrađivati, među ostalim, i božićni nakit.
Ovu godinu planiraju završiti drugom humanitarnom 
zabavom za koju žele da postane tradicionalna, na 
zadovoljstvo onih koji će je posjetiti i zabaviti se i onih 
kojima će biti namijenjeni prikupljeni prilozi.
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2. eko sajam

U Čazmi je održan 2. eko sajam „Eko kulturom do 
zdravlja“. Sajam je to koji organizira Udruga „Eko 

kultura“, koja ove godine obilježava 15 godina postojanja. 
Sajam se i ove godine održao na sportskim terenima 
u Čazmi, a s najraznovrsnijim ekološkim proizvodima 
predstavilo se više od 30 izlagača. 

Ovaj je sajam poseban po tome što na njemu mogu 
izlagati samo certificirani ekološki proizvođači, a ovoga 
su se puta svojim proizvodima predstavili proizvođači 
iz gotovo svih županija.
U Čazmu su stigli ljubitelji zdrave hrane iz svih 
krajeva Hrvatske, a osim u izložbi i degustaciji hrane 

mogli su uživati i u brojnim popratnim događanjima. 
Jela od zdrave hrane pripremili su polaznici DV 
„Pčelica“ Čazma, a predstavilo se i DND Čazma, 
svojim proizvodima. Održana je kazališna predstava, 
a u Centru za kulturu nastupio je KUD „Šokadija“ iz 
Slavonskog Broda. 
Dijelio se fiš-paprikaš i grakaša, te gljivarski gulaš, 
kojega je pripremio voditelj TZ Moslavina – Čazma, 
Franjo Jagatić i juha od buče, poznate školske kuharice 
i pjesnikinje, gđe. Nede Culete.
Tijekom oba dana, za djecu je bilo omogućeno jahanje 
na poni konjićima. 
Drugi eko sajam u Čazmi posjetili su i mnogi uglednici 
iz političkog života, među kojima i saborski zastupnik, 
Branko Hrg, koji je pohvalio inicijativu čazmanskih 
organizatora da ovakvom manifestacijom ustupe prostor 
upravo ekološki uzgojenoj hrani. 
„Bez hrane nema života, a bez proizvodnje hrane nema 
života na selu. Bez života na selu nema naše tradicije, 

nema naše kulture, nema naše povijesti i nema naše 
obitelji. Moramo smanjiti stopu PDV-a na hranu kako 
bi se barem djelomično sačuvala domaća proizvodnja i 
poboljšala socijalna situacija građana. Hrana proizvedena 
i potrošena na OPG-u ne bi trebala biti oporezovana“, 
smatra saborski zastupnik HSS-a, Branko Hrg. 

Partner u organizaciji ove manifestacije bila je TZ 
Moslavina Čazma, a pokrovitelji Ministarstvo 
poljoprivrede i Grad Čazma.

4. gljivarijada

Uspješno je održana 4. izložba gljiva u Čazmi koja 
je, pregrštom izloženih primjeraka, bogatom 

gastronomskom ponudom i zabavnim sadržajima 
privukla velik broj posjetitelja. Stručno ju je vodio 
determinator mentor prof. Branko Bartolić, predsjednik 
Hrvatskog mikološko – gljivarskog saveza.

Organizirali su je TZ Moslavina – Čazma i čazmanska 
podružnica Gljivarskog društ va Sesvete, pod 
pokroviteljstvom Grada Čazme.
Usprkos kišnom vremenu i relativno slaboj “gljivarskoj 
sezoni” organizatori su mogli biti zadovoljni količinom 
prikupljenih i prezentiranih gljiva koje su prikupili 
gljivari iz Sesveta, Kutine, Ivanić Grada i Čazme.
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Brojni posjetitelji izložbe mogli su pogledati više od 
100 vrsta gljiva među kojima je bilo jestivih, nejestivih 
i otrovnih, ali i nekih vrlo rijetkih gljiva, poput velike 
polipovke koja nalikuje hobotnici.
„Izložba gljiva Moslavačkih šuma odlična je prilika da 
se građani Čazme i okolice upoznaju s brojnim vrstama 
gljiva koje rastu u našem kraju. Osim edukacijskog 
značaja u ovakvim manifestacijama svakako vidimo i 
turistički potencijal i priliku da se naš grad pozicionira 
na turističkoj karti kontinentalne Hrvatske. Osim 
izložbe gljiva, u Čazmi se u rujnu ove godine održao 
i Eko sajam koji se pokazao kao vrlo dobra ideja koja 
ima potencijal. 
To nam svakako daje obavezu da projekte povezane uz 
filozofiju zdravog življenja koji uključuje proizvodnju 
konzumaciju zdrave hrane i života u skladu s prirodom 

u budućnosti još više podržimo i promoviramo“, rekao 
je čazmanski gradonačelnik Dinko Pirak.
Branko Bartolić, determinator – mentor kazao je kako 
je, uz izloženih 105 vrsta gljiva, ovogodišnja čazmanska 
Gljivarijada bila do sada najveća manifestacija tog tipa 
u Moslavini.
Nakon otvorenja, uz glazbu sastava “Moslavački dečki”, 
svi su posjetitelji mogli uživati u besplatnom “gljivarskom 
kotliću” ili u porciji špek-fileka.

Obilježili Dane kruha

U povodu Dana kruha – dana zahvalnosti za plodove 
zemlje, dekan Čazmanskog dekanata, preč. Dubravko 

Lauš posvetio je hranu u Dječjem vrtiću “Pčelica”.

Pridružili su mu se predsjednik Gradskog vijeća 
Grada Čazme, Vinko Ravlić i pročelnica za društvene 
djelatnosti Grada Čazme, Elvira Babić Marković. 
U pratnji ravnateljice, Martine Kovač i u prisustvu 
odgajateljica, obišli su sve dobne skupine i porazgovarali 
s djecom. Neki od njih župniku su darovali crteže, što 
ga je posebno razveselilo.

Na Gradskoj tržnici u Čazmi održana je tradicionalna 
prodajna izložba kruha i kolača, koju su pripremili 
roditelji polaznika DV “Pčelica”, uz pomoć djelatnika.
Preč. Lauš posvetio je hranu i u Osnovnoj školi Čazma, 
gdje su također obilježeni Dani kruha.

Donirali jabuke

Tvrtke „Bjelovarski vrt“ i „Melvere“ donirale su 
ukupno oko 16 t jabuka Crvenom križu u Čazmi, 

a ova potonja i Dječjem vrtiću „Pčelica“ Čazma. 

Riječ je o interventnoj mjeri Europske komisije o 
doniranju jabuka u humanitarne svrhe. Primatelji 
mogu biti centri i ustanove socijalne skrbi, ustanove 
za predškolski odgoj, osnovnoškolsko i srednjoškolsko 
obrazovanje, bolnice, kaznena tijela i humanitarne 
organizacije.

Udruga udomitelja 
“Veliko srce” na prvom 
organiziranom izletu

Članovi udruge udomitelja „Veliko srce“ iz Čazme 
prvi su put organizirano posjetili Grad Zagreb, 

odnosno Tehnički muzej i Zoološki vrt.
Udruga“ Veliko srce“ osnovana je 2012. god., njezini 
članovi su udomitelji koji brinu o smještenim korisnicima 
(djeci bez odgovarajuće roditeljske skrbi, starim, 
nemoćnim i psihički oboljelim osobama). “Udruga 
je relativno mlada te je od samoga početka naišla na 
podršku Centra za socijalnu skrb i Grada Čazme”, 
napominje predsjednica Udruge Tihana Kraševac.
“Sponzori cjelokupnog aranžmana bili su tvrtka “RWE”, 
drugi najveći opskrbljivač električnom energijom u 
Republici Hrvatskoj te Tehnički muzej i Zoološki vrt 
koji su omogućili besplatne ulaznice za posjetitelje. 
Zahvaljujući donaciji Kauf landa u vrijednosti od 
1.000,00 kuna djeca su imala sendviče, sokove i slatkiše, 

pekarna “Topal” donirala je peciva, a od OPG “Broz” 
dobili smo jabuke”, izjavila je stručna suradnica Udruge 
Ivana Vojković.

Predstava Hit 
teatra iz Zagreba u 
Centru za kulturu

U kinodvorani Centra za kulturu održana je predstava 
“Metoda za brak”, Hit teatra iz Zagreba. 

Što žene misle, što muškarci žele, kako riješiti bračne 
probleme i pritom se odlično zabaviti moglo se vidjeti 
u 70 minutnoj komediji “Metoda za brak” u kojoj 
gospodin i gospođa Mikić, uz pomoć bračne savjetnice, 
gledatelje na duhovit i orginalan način vode kroz sve 
korake poznate metode za brak.

U povodu dana kruha tradicionalno se posvećuje 
hrana u školskim i predškolskim ustanovama

Jabuke za socijalno ugrožene kategorije građana Djeca iz udomiteljskih obitelji prvi su put organizirano bila na izletu

AKTUALNO

Hit teatar iz Zagreba održao predstavu u Centru za kulturu
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Glavna tema bio je projekt „Razvoj inkluzivnog modela 
predškolskog odgoja“, koji se u Jastrebarskom uspješno 
provodi. Riječ je o potrebi za ravnopravnim uključivanjem 
djece s teškoćama u razvoju u redoviti sustav obrazovanja, 
od vrtića do osnovnih i srednjoškolskih ustanova te 
fakulteta. 

Riječi je bilo i o položaju djece u vremenu izbjegličke 
krize, o čemu su govorili predstavnici Centra za mirovne 
studije te UNICEF-a za Hrvatsku.
Usporedo s predavanjima, za djecu su održane kreativne 
radionice na kojima su se upoznavali i družili. 
Grad Jastrebarsko i DND Jastrebarsko pripremili su 
jedinstven projekt pod nazivom “Aleja prvašića”. Čim 
vrijeme dopusti, posadit će nekoliko stabala i obilježiti 
ih generacijskom pločicom. To će činiti svaka sljedeća 
generacija prvašića, a fotografije će poslužiti za izradu 
monografije i čuvati se kao trajna uspomena u gradskome 
muzeju. 
Susreti gradova i općina - prijatelja djece organiziraju 
se od 2007. godine. 
Prema riječima predsjednice Saveza društava „Naša 
djeca“ Aide Salihagić Kadić, susreti gradova i općina 
- prijatelja djece počeli su radi razmjene iskustava, 

Organizatori: Gradska knjižnica Slavko Kolar (Čazma) 
i Hrvatsko društvo pisaca (Zagreb).
Moderator tribine: Slađan Lipovec.

Edo Popović, slobodni pisac, rođen je 1957. u Livnu. 
Godine 1968. preselio je u Zagreb. Studirao je na 
Filozofskom fakultetu u Zagrebu. Danas živi između 
Zagreba i Stranice Gornje u Ribničkoj dolini.

Sudjelovali na 9. 
susretu gradova – 
prijatelja djece 

Predstavnici 20 gradova i općina – prijatelja djece, 
među kojima i članovi Društva „Naša djeca“ Čazma, 

sudjelovali su na 9. susretu gradova i općina - prijatelja 
djece održanom u Jastrebarskom. 

KULTURA KULTURA

Ana Sudarević održala je diplomski koncert na klaviru

Edo Popović gostovao je u Gradskoj knjižnici

Diplomski koncert na 
klaviru Ane Sudarević

U kino dvorani Centra za kulturu u Čazmi nastupila 
je mlada čazmanska pijanistica Ana Sudarević. 

Koncert, koji je zapravo bio Anin diplomski koncert, 
privukao je mnoge ljubitelje klasične glazbe. Ana 
Sudarević upravo završava Glazbenu akademiju u 
Zagrebu.

Čazmanski pARTy 
s Edom Popovićem

U Gradskoj knjižnici Slavka Kolara na književnoj 
tribini Čazmanski pARTy gostovao je jedan od 

najvažnijih suvremenih hrvatskih pisaca i urednika Edo 
Popović. Predstavio je svoj najnoviji roman “Mjesečev 
meridijan”, a osim o književnosti govorio je i o Velebitu, 
hodanju, odnosu čovjeka i prirode, odnosu čovjeka 
prema čovjeku, uz projekciju fascinantnih autorskih 
fotografija sa svih meridijana.

informacija i znanja o određenim temama te širenja 
njihove mreže u Hrvatskoj, što otvara put ka stvaranju 
županija i regija prijatelja djece.
Visoka pokroviteljica i ovogodišnjeg susreta bila je 
potpredsjednica Vlade RH i ministrica socijalne politike 
i mladih, Milanka Opačić.
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AKTUALNO

Slovenski 
planinari pohodili 
Moslavačku goru 

Čazmansko Planinarsko društvo „Garjevica“ 
ugostilo je 20 članova Planinskog društva Radlje 

iz Slovenije, u okviru projekta “Europa za građane“, 
koji zajednički provode Općine Radlje ob Dravi i 
Grad Čazma. 
Slovenski su planinari u dvodnevnom posjetu upoznali 
kulturno-povijesne znamenitosti Čazme i okolice, 
posjetili Podgarić te ostatke starih gradova, Garića, 

Jelengrada, Košutgrada i najviši vrh Moslavačke gore, 
Humku. Prijateljski susret završio je druženjem s 
još 30-ak planinara čazmanskog Društva, gdje ih je 
pozdravio čazmanski gradonačelnik Dinko Pirak. 
Slovenci su pozvali Čazmance na planinarenje u 
Sloveniju.

Slovenci osvojili Moslavačku goru

Umjesto Origigi – BIZZGO
Aplikacija Origigi mijenja ime u BIZZGO aplikaciju. Do sada korištena aplikacija 
Origigi prestaje s radom. U trgovini aplikacija preuzmite novu, bolju i jednostavniju 
aplikaciju BIZZGO.

Navedena aplikacija potrebna vam je kako biste mogli očitati QR kod i izravno 
komunicirati s Gradskom upravom.


